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171001
野生動物保育實務
4
Seminar on wildlife conservation
171002
陸域野生動物調查技術
4
Survey technique of terrestrial wildlife
171003
陸域野生動物調查技術實習
1
Practice of survey technique for terrestrial 



wildlife
171004
野生動物生態學與經營
4
Wildlife ecology and management
171005
脊椎動物演化及分類學
3
Vertebrate evolution and systematics
171006
脊椎動物演化及分類學實習
1
Practice of vertebrate evolution and 




systematics
171007
水域野生動物調查技術
2
Survey technique of aquatic wildlife
171008
水域野生動物調查技術實習
1
Practice of survey technique for aquatic 



wildlife
171009
野生動物學研究
3
Wildlife Research
專業選修科目 Elective Courses

171010
環境教育概論
2
Introduction to environmental education
171011
環境教育概論導讀
2
Advanced reading of environmental Education
171012
遊憩資源管理學
3
Management of Recreation Resource
171013
自然保育政策與法規
2
Laws and Policies of Nature Conservation
171014
生物統計
2
Biometry
171015
生物統計實習
1
Practice of Biometry
171016
植物分類學（一）
2
Botany (1)
171017
植物分類學實習（一）
1
Practice of botany (1)
171018
鳥類學
2
Ornithology
171019
鳥類學導讀
2
Advanced Reading of Ornithology
171020
野生動物與人類
2
Wildlife and human
171021
保育人文學導讀
2
Advanced Reading of Conservation on Human 



Dimension
171022
動物行為學
3
Animal Behavior
171023
植物分類學（二）
2
Botany (2)
171024
植物分類學實習（二）
1
Practice of Botany (2)
171025
脊椎動物組織及解剖學
2
Practice of vertebrate histology and Anatomy

171026
脊椎動物組織及解剖學實習
1
Practice of vertebrate histology and Anatomy

171027
無脊椎動物學
3
Invertebrate Biology
171028
哺乳動物學
2
Mammalogy
171029
哺乳動物學導讀
2
Advanced reading of mammalogy
171030
野生動物圈養技術
3
Methods of wildlife captivity
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171031
保育生物學
3
Conservation Biology
171032
野生動物棲地管理
4
Wildlife Habitat Management
171033
森林保護及育林學
2
Forest protection and Silviculture
171034
兩生爬蟲及魚類學
2
Herpetology and Ichthyology
171035
野生動物資訊管理學
2
Wildlife Data Processing
171036
野生動物資訊管理學及實習
1
Practice of Wildlife Data Processing
171037
社會科學研究方法
2
Research Methods of Social Science
171038
海洋哺乳類生態學與保育
3
Ecology and Conservation of Marine 




Mammals
171039
解說教育技術
2
Interpretation Technique
171040
野生動物營養學
3
Wildllife Nutrients
野生動物保育系

Department of Wildlife Conservation

一、必修科目Required Courses

171001野生動物保育實務
4
必
各教師

本課程之宗旨在使學生聆聽從事野生動物保育工作與研究者之實際經驗，並藉由閱讀野生動物相關文獻，以瞭解、學習野生動物保育工作之範疇。課程內容則包括每學期邀請 8- 10 位野生動物保育工作人員與研究者，如中央行政部門、地方政府、民間團體、執法部門、研究團體與個人等。每學期並指定閱讀野生動物相關文獻 8-10 篇，除有助於閱讀、寫作論文能力外，主要的目的仍在於瞭解、學習野生動物保育工作之範疇，加強建立學生從事野生動物保育的興趣。每學期必選一學分，畢業前需修過四次。

171001
Seminar on Wildlife
4
R
All Faculties


conservation

The purpose of this course is to introduce the job market of wildlife conservation. Eight to ten speakers would be invited to give presentation on his/her experience of specific wildlife research, conservation practice, or project. The student of wildlife major has to take this course every semester, at least four times before their graduation.

171002
陸域野生動物調查技術
４
必
裴家騏、孫元勳
本課程介紹野生動物生物學和生態學研究的相關技術及方法，課程內容包括：動物相調查技術、族群量估計方法、年齡和性別的判別、食性研究方法、糞便分析之應用、自動照相技術的應用、無線電追蹤技術之應用、和棲地測量等。

171002
Survey technique of terrestrial
４
Ｒ
J. C. Pei、Y. H. Sun

wildlife

This course introduces research methods and techniques for wildlife biology and ecology.  Course contents include methods and techniques for fauna survey, population estimation, age and sex determination, food habit study and habitat measurement, and the use of fecal analysis, auto-trigger cameras, and radio-telemetry in field study.

171003
陸域野生動物調查技術實習
１
必
裴家騏、孫元勳

本課程在使學生熟悉野生動物族群、食性、棲地、行為等調查技術，課程內容包括捕捉、標記、判別年齡和性別、棲地測量、動物相調查、食性分析等。
171003
Practice of survery technique
１
Ｒ

J. C. Pei

for terrestrial wildlife


Y. H. Sun
This is a course for students to practice their skills in the methods of population survey, food habit, habitat use, and behavior. The course includes animal trapping and marking, aging, and sexing, habitat measurement, fauna survey techniques, and food habit analysis.

171004
野生動物生態學與管理
４
必
裴家騏
本課程內容涵蓋目前對於野生動物族群生態的認識。課程的第一部份介紹主要野生動物族群之特徵，包括：繁殖、死亡、遷移、族群結構、族群動態、族群分布模式等。第二部份則著重討論物種間之關係，包括：競爭、促進和掠食等之理論。第三部份則介紹如何應用族群生態學的知識，去經營與管理野生動物的族群及其棲息地，並探討各主要因素之理論背景和實際應用之案例．
171004
Wildlife ecology and 
４
Ｒ
J. C. Pei

management
This course introduces present understandings in wildlife population ecology.  The first part of the course describes the various characters of a wildlife population, including natality, mortality, movement, and population composition, dynamics and distribution.  Part two discusses important inter-specific relationships in nature, i.e., competition, facilitation and predation, and their theories.  Part three introduces the application of this knowledge in the management of wildlife population and habitat.  The theoretical background and selected practical examples will be discussed.

171005
脊椎動物演化及分類學
3
必
裴家騏、戴永禔




孫元勳

本課程旨在介紹脊椎動物（包括：淡水魚類、兩生類、爬蟲類、鳥類及哺乳類）的演化及分類。授課內容有：脊椎動物的形成、動物地理學、物種的演化、物種形態學及其功能、和脊椎動物的分類。

171005
Vertebrate evolution and
３
Ｒ
J. C. Pei、Y. T. Day


systematics


Y. H. Sun

This course introduces the evolution and systematics of vertebrates, which including fresh-water fishes, amphibians, reptiles, birds, and mammals. Course contents include the origin of vertebrates, their zoogeography, speciation, morphology and function, and taxonomy.

171006
脊椎動物演化及分類學實習
1
必
裴家騏、戴永禔




孫元勳

本實習旨在有系統的介紹台灣本土的淡水魚類、兩生類、爬蟲類、鳥類及哺乳類，並觀察牠們的型態及分類特徵。

171006
Practice of Vertebrate
1
Ｒ
K. J. C. Pei、Y. T. Day


evolution and systematics


Y. H. Sun

This laboratory systematically introduces the fresh-water fishes, amphibians, reptiles, birds, and mammals exist on Taiwan and their morphology and characters.

171007
水域野生動物調查技術
２
必
戴永禔、彭仁君
本課程之目的為教授進行水域動物如溪流魚類、兩生類、水棲爬蟲類、水棲昆蟲、巨型無脊椎動物等研究時，所需之採集技術、族群估算方法、棲息地品質量化描述所需之知識與技術。

171007
Survey technique of aquatic
２
Ｒ
Y. T. Day、J. J. Perng


wildlife
The purpose of this course is to introduce the collecting techniques, population estimation, quantified habitat description for the stream fish, amphibians, aquatic insects, and invertebrates.

171008
水域野生動物調查技術實習
１
必
戴永禔、彭仁君

本課程在使學生熟悉溪流魚類、兩生類、水棲爬蟲類、水棲昆蟲、巨型無脊椎動物等研究時，所需之採集技術、族群估算方法、棲息地品質量化描述，課程內容包括捕捉、標記、判別年齡和性別、棲地測量、動物相調查、食性分析等。課程實施期間在一年級暑假9月份，即二上開學前二週。

171008
Practice of survey technique
1
Ｒ

Y. T. Day


for aquatic wildlife


J. J. Perng
The purpose of this course is to practice the collecting techniques, population estimation, quantified habitat description for the stream fish, amphibians, aquatic insects, and invertebrates.

171009
野生動物學研究
３
必
各教師
本課程的重點，在教授野生動物研究流程裏必需俱備的要素，譬如，文獻蒐集、實驗設計、計劃書和報告的撰寫和發表，使學生能熟悉去進行並完成一個研究，以及有關野生動物相關研究之進行方法。課程內容包括:1.野生動物研究之策劃。2.野生動物經營之相關文獻。3.野生動物相關文獻抽印本收藏方法。4.野生動物研究野外資料記錄方法。5.科學寫作。6.野生動物研究相關常用公式與統計。7.野生動物研究相關電腦軟體。
171009
Wildlife research
３
Ｒ
All faculties

This course emphasizes the essence of wildlife research process, such as literature search, experimental design, developing hypotheses, writing proposal and report, and publishing results. This course is to familiarize students on how to conduct and complete a research project during a period of one year. 1. Planning wildlife management investments and projects; 2. Wildlife management literature; 3. Developing and maintaining a personal; 4. Making observations and records;  5. Writing the scientific report; 6. Mathematics and statistics; 7. Computer software.

二、選修科目Elective Courses

171010
環境教育概論
２
選
彭仁君
本課程旨在研討環境之功能與重要性、環境論理之觀念、落實環境保護之方法，並透過自然體驗與生態環境調查，建立學生尊重保護環境之意識。
171010
Introduction to environmental
２
Ｓ
J. J. Perng


education

The purpose of this course is to study the functions and importance of environment, the concept of environmental ethics, the practical methods of environmental protection. Especially, the sense of respecting and protecting environment will be established through natural experience and ecological investigation.
171011
環境教育概論導讀
２
選
彭仁君
本課程旨在以小組之方式，研讀討論環境教育內容有關之新近英文報導，內容包括環境功能與重要性、環境論理、環境保護方法等。
171011
Advanced reading of
２
Ｓ
J. J. Perng


environmental education

The purpose of this course is to read the recent papers related to environmental education. The subjects include the functions and importance of environment, environmental ethics, the practical methods of environmental protection. 
171012
遊憩資源管理學
３
選
森林系
休閒生活在現代的社會中扮演著不可或缺的角色。對個體來說,休閒活動幫助人們從日常的壓力中解放,促進人格發展;認識週遭的人文與自然環境;對整個社會來說.休閒提供最佳的機會去認識、欣賞社會中的另一些人,借助休閒活動以強人際關係。本課程內容包括休閒之定義、休閒的歷史與哲學、工作與休閒、休閒與生命的歷程、休閒的重要性、遊憩與保育。

171012
Management of recreation
３
Ｓ
Department of Forestry

resource
The contents of this course include: definition of leisure, historical and philosophical development of leisure, work and leisure, leisure and life course, the significance of leisure, recreation and conservation.

171013
自然保育政策與法規
２
選
戴永禔
本課程目的在使學生了解國內外現行之自然保育法規，並強調如何保育的理念成為可執行的法規使。先建立法學之基本知識，再介紹國內外自然保育民意的形成與法規的制定。最後檢討本國相關法規與執行成效。
171013
Laws and Policies of Nature
２
Ｓ
Y. T. Day

Conservation
The goal of this course is to introduce the laws and policies pertaining to nature conservation in Taiwan and other countries.  The courses contain fundamental of law, world conservation strategy, wildlife legislation process, and law enforcement. Finally, individual nature conservation laws are reviewed.
171014
生物統計
２
選
彭仁君
教授課程內容包括:1.生物資料收集, 轉換；2.生物資料分析,檢驗；3.統計軟體使用；4.統計推論。目的：讓學生了解統計學的基本理論與基本資料分析技術, 以應用於從事生物學相關研究工作或生物學。
171014
Biometry
２
Ｓ
J. J. Perng
Content: (1) Data collecting and transformation; (2) Data analysis and tests; (3) Statistical package use; (4) Statistical inference; Objective is to study the fundamental theories and analysis techniques of biological date.

171015
生物統計實習
１
選
彭仁君
實習內容: 教授課程配合生物統計課的內容, 學習資料收集、轉換、軟體使用, 及統計推論, 利用電腦練習生物統計資料的分析過程。目的: 為配合生物統計課程使學生有實際操作電腦使用軟體分析生物研究之資料。
171015
Practice of biometry
１
Ｓ
J. J. Perng 

Contents are to practice data collection, transformation, statistical package use, and statistical inference. Objective is to use computer for statistical analysis of biological data.
171016
植物分類學(一)
２
選
楊勝任
研究植物分類學發展史、命名、重要種子植物分類群特徵辨識、樹種的重要分佈。實習課程配合上課進度以實物標本、幻燈片及腊葉標本加強鑑識。

171016
Botany (1)
２
Ｓ
S. Z. Yang

1.The aim of taxonomy 2.history summary 3.nomenclature 4.concepts of taxa 5.the construction and use of keys 6.phytography and the terminology of plant description 7.angiosperms
171017
植物分類學實習(一)
１
選
楊勝任
本實習目標為使學生具備鑑定樹木種類之能力,於實習課程內以實物配合幻燈片,加上野外採集鑑定,訓練同學學以致用而有實際經驗。

171017
Practice of botany (1)
１
Ｓ
S. Z. Yang
The objective of this practice course is to provide the students with ability to identify the various trees in the fields. The contents of practice included the followings: collecting plants in the fields; identify and examined by herbarium of specimens and slides; how to use the herbarium and introduce its importance about the study of taxonomy; survey of composition of plants in A small areas.
171018
鳥類學
２
選
孫元勳
這門課程的內容在教導學生認識鳥類的行為、領域、聲音、繁殖、生物地理、飛行、遷移、生態、保育等。其目的在增加學生對鳥類知識的瞭解。
171018
Ornithology
２
Ｓ
Y. H. Sun 

The contents of this course include several topics in behavior, territory, sound, breeding, biogeography, flight, migration, ecology, and conservation in birds, with an aim of enhancing student‘s knowledge on birds.

171019
鳥類學導讀
２
選
孫元勳
這門課程的內容在針對鳥類學中學生有興趣的主題，進行報告研讀與討論，以增加學生對鳥類學的深層認識。
171019
Advanced reading of
２
Ｓ
Y. H. Sun 
ornithology
The content of this course emphasizes some interested subjects of students in ornithology, through reading and discussion, in order to gain a better understanding of bird world.
171020
野生動物與人類
２
選
裴家騏
本課程廣泛的討論野生動物與人類的關係，課程內容並將著在以下的幾項主題：1.現代人出現前野生動物的一般狀況。2.人類使用或影響野生動物的歷史與模式。3.近代野生動物經營管理與保育形成之歷程。4.目前世界上重要的有關野生動物保育的政府間協定和國際組織的特性與功能。5.臺灣在過去與現在對保育野生動物所做的努力及措施。
171020
Wildlife and human
２
Ｓ
K. J. C. Pei

This course broadly discusses the relationship between wildlife and human.  It is emphasized specifically on: 1. the status of wildlife before man; 2. the history and patterns of human’s utilization and impact on wildlife; 3. the development of contemporary wildlife management and conservation; 4. the types and functions of inter-governmental treaties and international organizations for wildlife conservation; 5. previous and present efforts in the wildlife management and conservation in Taiwan.

171021
保育人文學導讀
２
選
裴家騏
本課程選讀並討論最新世界各地區的保育人文學文獻，內容將涵蓋：野生動物與人類的福祉、自然保育與社區發展的關係、永續發展與保育、自然資源的永續利用、生物多樣性的保育等。

171021
Advanced reading of
２
Ｓ
K. J. C. Pei

conservation on human dimension
This course will select and discuss update publications in conservation on human dimension, topics of selected readings will cover: wildlife and human welfare, natural conservation and community development, sustainable development and conservation, sustainable utilization on natural resources, conservation on bio-diversity etc.

171022
動物行為學
３
選
摩悌
本課程主要介紹野生動物的行為及相關的基本理論，所包含的主題如下：解剖和行為、行為與生理、學習、遺傳和行為、野生動物的社會組織、動物的社會行為、訊息溝通、行為與演化。
171022
Animal Behavior
３
Ｓ
G. Agoramoorthy

This course is to introduce the basic theories and observations of wild animal behavior.  The course covers topics such as; anatomy and behavior, physiology of behavior, learning, heredity and behavior, social organization of wild animals, social behavior of animals, communication in animals, behavior and evolution.
171023
植物分類學(二)
２
選
楊勝任
研究植物分類學發展史、命名、重要種子植物分類群特徵辨識、樹種的重要分佈。實習課程配合上課進度以實物標本、幻燈片及腊葉標本加強鑑識。

171023
Botany (2)
２
Ｓ
S. Z. Yang

1.The aim of taxonomy 2.history summary 3.nomenclature 4.concepts of taxa 5.the construction and use of keys 6.phytography and the terminology of plant description 7.angiosperms
171024
植物分類學實習(二)
１
選
楊勝任

本實習目標為使學生具備鑑定樹木種類之能力，於實習課程內以實物配合幻燈片，加上野外採集鑑定，訓練同學學以致用而有實際經驗。

171024
Practice of botany (2)
１
Ｓ
S. Z. Yang
The objective of this practice course is to provide the students with ability to identify the various trees in the fields. The contents of practice included the followings: collecting plants in the fields; identify and examined by herbarium of specimens and slides; how to use the herbarium and introduce its importance about the study of taxonomy; survey of composition of plants in A small areas.
171025
脊椎動物組織及解剖學
２
選
獸醫學系
本課程旨在強調野生動物為適應自然環境而演化的組織、解剖形態及其功能，讓學生了解物種演化的過程。將以陸域脊椎動物（包括哺乳類、鳥類、兩生類、爬蟲類及淡水魚類）相關之解剖與組織學為主要授課內容。

171025
Practice of vertebrate
２
Ｓ
Department of 

histology and anatomy

Veterinary
This course emphasizes on the morphology and function of wildlife in tissue and organ’s level. The content includes the histology and anatomy of wild mammals, birds, amphibians, reptiles, and freshwater fishes.

171026
脊椎動物組織及解剖學實習
１
選
獸醫學系
本課程旨在實際觀察陸域脊椎動物（包括哺乳類、鳥類、兩生類、爬蟲類及淡水魚類）相關之解剖與組織與器官之形態及其功能，讓學生了解物種演化的過程。

171026
Practice of vertebrate
１
Ｓ
Department 

histology and anatomy


Veterinary
The aim of this practice is observing the morphology and function of the tissue and organ systems for the terrestrial vertebrates, which are mammals, birds, reptiles, amphibians and freshwater fishes.

171027
無脊椎動物學
３
選
彭仁君
本課程旨在介紹無脊椎動物之生物多樣性和分類、形態與生理等基本生物學。並強調無脊椎動物與其它動植物之相互關系及其在生態系之角色與功能。

171027
Invertebrate biology
３
Ｓ
J. J. Perng

The course includes the biodiversity and classification, morphology, and physiology of invertebrates. It emphasizes the relationships between invertebrates and other animals and plants, and their functions and roles in the ecosystems.
171028
哺乳動物學
２
選
摩  悌
本課程主要介紹哺乳動物的相關知識，所包含的主題如下：1). 哺乳動物的演化歷史；2). 保育瀕臨絕種之哺乳動物；3). 哺乳動物的族群生態；4). 哺乳動物的再引入；5). 絕種的哺乳動物；6). 哺乳動物的生殖；7). 哺乳動物和人類。
171028
Mammalogy
２
Ｓ
G. Agoramoorthy

Mammalogy topics include: 1). Evolutionary history of mammalian species, 2). Conservation of endangered mammals, 3). Population ecology of mammals, 4). Mammal rehabilitation and reintroduction, 5). Extinction of mammalian species, 6). Reproduction in mammals, 7). Mammals and human
171029
哺乳動物學導讀
２
選
摩  悌
本課程之目的，在使學生藉著課堂討論，能熟悉哺乳動物學的相關研究文章。學生們也將有機會選擇哺乳動物學的研究文章，來帶領專題討論。
171029
Advanced reading of
２
Ｓ
G. Agoramoorthy

mammalogy
During this course students will review several research papers on mammalogy and will discuss each paper in the class.  Students will also give seminar presentations on selected research papers on mammalogy.

171030
野生動物圈養技術
３
選
摩  悌
本課程檢驗有關圈養野生動物的實施和經營管理的基本原則和應用。本課程包含的主題如下: 圈養動物的福利和倫理、展示設計、圈養族群的經營管理、營養、生殖、從邊緣角度探討, 保育繁殖、保育教育、資料記錄與研究。
171030
Methods of wildlife captivity
３
Ｓ
G. Agoramoorthy 

This course examines the basic principles and practices of captive wild animal husbandry and management. The course covers topics such as: captive animal welfare and ethics, exhibit designs, genetic approaches for captive population management, nutrition, reproduction, conservation breeding, conservation education, record keeping, and research.
171031
保育生物學
３
選
摩  悌
本課程是以世界上的範例來介紹保育生物學，本課程將包含的主題如下：了解稀少珍奇的維管束植物種類，在物種以上保育生物學的應用，種類滅絕的形式，無脊椎動物生物多樣性的威脅，森林碎屑化及生物多樣性之保育，靈長類動物之保育，敏感的自然區域之生態經營管理，從保育生物學到保育的應用，及為什麼我們需要保育種類及野地?

171031
Conservation biology
３
Ｓ
G. Agoramoorthy

This course is to introduce conservation biology with examples from around the world.  The course will cover topics such as: understanding the rarity in vascular plant species, implication of conservation biology above species level, species extinction patterns, threat to invertebrate biodiversity, forest fragmentation and conservation of biological diversity, conservation of primates, ecological management of sensitive natural areas, from conservation biology to conservation practice, and why should we conserve species and wildlands?
171032
野生動物棲地管理
４
選
戴永禔、孫元勳 

這門課程的內容在教導學生認識野生動物的棲地特性及如何創造其適合或不適合的棲地，進而增加或控制其數量。
171032
Wildlife habitat management
４
Ｓ
Y. T. Day、Y. H. Sun

This course intends to provide students the knowledge of wildlife habitat characteristic and of creating suitable and unsuitable habitats for them; thereby, to increase or control their numbers.
171033
森林保護及育林學
２
選
張坤標
本課程授課目的為使學生認識世界上最新發展之育林及森林保護之觀念與技術。

171033
Forest protection and
２
Ｓ
K. B. Chang

silviculture
To instruct student the development of modem techniques and theories of silviculture and forest protection in the world. 

171034
兩生爬蟲及魚類學
２
選
戴永禔
本課程主旨在教授學生有關兩生爬蟲及魚類之基礎必備知識，內容包括魚類之：一、形態：外部與內部形態，肌肉、骨骼與運動，神經系統與內分泌。二、生理：循環、呼吸、排泄、滲透壓。三、生殖：生殖策略與發生。四、行為：攝食、運動與聚集行為。五、生態：分佈、遷移、生息環境與生活策略。六、演化：兩生、爬蟲及原口類、軟骨魚類與硬骨魚類的歧異。七、分類：分類學原理與台灣兩生、爬蟲及淡水魚類鑑別。
171034
Herpetology and ichthyology
２
Ｓ
Y. T. Day

The contents of lecture include systematics, evolution, behavior, ecology, morphology and physiology of freshwater fish in the world.
171035
野生動物資訊管理學
２
選
戴永禔
本課程之宗旨為介紹野生動物生態學、生物學、經理學常用之研究與經理資料處理之原理與技術。內容包括統計生態學電腦軟件、群聚生態學資料分析電腦軟件、生態路徑電腦軟件等之使用。
171035
Wildlife data processing
２
Ｓ
Y. T. Day

The purpose of this course is to introduce the techniques and principles of data analysis for wildlife ecological, biological, management. 

171036
野生動物資訊管理學及實習
１
選
戴永禔
本課程之目的在使本系學生能操作電腦，作為學習、研究不可或缺之工具。課程內容包括電腦基礎、作業系統、文書處理、資料庫管理、網路使用，以及其他野生動物學相關軟體之介紹與使用等。

171036
Practice of wildlife data
１
Ｓ
Y. T. Day

processing
The purpose to current practice allow student to contact computer, who will learn how to use Windows, Internet, word processor, spread sheet, data base manager, Ecopath, DACE, and other packages related to statistical ecology.

171037
社會科學研究方法
２
選
待聘
本課程廣泛的介紹社會科學研究上常用的方法和技術及理論背景。

171037
Research methods of social
２
Ｓ
New faculty

science
This course broadly introduces methods and techniques in social science research and their theory.

171038
海洋哺乳類生態學與保育
３
選
摩悌
本課程介紹學生熟悉海洋哺乳類生態、族群、自然史、及保育生物學。且將涵蓋出現在世界各地的海洋哺乳類， 如海獺、海獅、海象、海牛、海豚及鯨。

171038
Ecology and conservation of
３
Ｓ
G. Agoramoorthy

marine mammals
This is an introductory course for students for familiarizing the subject of marine mammal ecology, population, natural history and conservation biology.  The course will cover all marine mammal species such as otter, sea lion, seals walrus, manatee, dolphin, and whale which occur around the world.
171039
解說教育技術
２
選
待聘

本課程旨在介紹戶外解說之技術，內容包括解說概論、人與解說、解說規劃解說媒體、解說計畫管理與導覽活動等。
171039
Interpretation technique
２
Ｓ
New faculty

The aim of this course is to introduce the techniques for outdoor interpretation. The subjects include overview of interpretation, people and interpretation, the interpretive plan, the interpretive media, management of the interpretive program, and conducted activities.
171040
野生動物營養學
３
選
畜牧系
課程介紹野生動物食物營養之知識:各種野生動物生長;階段之營養需要。
171040
Wildlife nutrients
３
Ｓ
Department of Animal Science

The object of this course is to give the students more deep knowledge on the nutrition requirements for wildlife.
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